
        Protokół nr XXVI/20    

                z posiedzenie Rady Miejskiej w Grójcu    

  w dniu 28 września 2020r.  

           które odbyło się w Sali Konferencyjnej Ratusza,  

      Plac Wolności 2 w Grójcu   

 
Obecni na posiedzeniu : 

Obrady rozpoczęto 28 września 2020 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 20:05 

tego samego dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków.    

Obecni:    

1.Jerzy Antoniewicz   

2. Karol Biedrzycki  

3. Janusz Dulemba    

4. Henryk Feliksiak    

5. Mirosław Gałka    

6. Tomasz Justyński    

7. Ryszard Krzyżanowski    

8. Anna Lubowiecka    

9. Daniel Marcinkowski    

10. Małgorzata Molenda    

11. Artur Moskal    

12. Weronika Piwarska    

13. Eugenia Poradzka    

14. Dariusz Prykiel    

15. Adam Siennicki    

16. Grzegorz Stolarek    

17. Jacek Stolarski    

18. Artur Szlis    

19. Małgorzata Szymańczak    

20. Agnieszka Wachulec-Kamienik    

21. Krzysztof Woźniak    

   W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda    

2. Pan Wice Burmistrz Jarosław Rupiewicz    



3. Pan Prezes Spółki Paweł Neyman    

4. Pan Prezes Spółki Janusz Gaweł    

5. Pani Sekretarz Monika Maciak    

6. Pani Skarbnik Mariola Komorowska    

7. Pani Naczelnik Wydziału Monika Kozłowska    

8. Pan Naczelnik Wydziału Dariusz Iwańczyk    

9. Pani Naczelnik Wydziału Magdalena Śmietańska    

10. Pani Dyrektor Przedszkola Publicznego Nr 1 Stanisława Bobrowska    

11. Pan Dyrektor PSP Nr 2 Mariusz Wojno    

    

Pkt 1./  Otwarcie Sesji.    

Pan przewodniczący Karol Biedrzycki otworzył 26 Sesję Rady Miejskiej i 

przywitał wszystkich zgromadzonych. Pana Burmistrza Dariusza Gwiazdę, Pana 

wice Burmistrza Jarosława Rupiewicza, Pana Prezesa Spółki Wodociągowej 

Pawła Neymana, Pana Prezesa Grójeckiej Spółki Komunalnej Janusza Gawła, 

Naczelników Wydziałów i Wszystkich przybyłych.    

Serdecznie przywitał Panią Stanisławę, Wandę Bobrowską byłego dyrektora 

Przedszkola Publicznego Nr 1 w Grójcu, Pana Mariusz Wojno byłego dyrektora 

Szkoły Podstawowej Nr 2 w Grójcu.    

W imieniu własnym oraz całej Rady Miejskiej w Grójcu podziękował Pani 

Wandzie Bobrowskiej oraz Panu Mariuszowi Wojno za wszystkie lata pracy 

wręczając kwiaty oraz podziękowania.    

Pani Wanda Bobrowska zabrała głos dziękując Wszystkim osobą i instytucją :    

Burmistrzowi panu Dariuszowi Gwiazda, Zastępcy panu Jarosławowi 

Rupiewiczowi , byłemu  Burmistrzowi Jackowi Stolarskiemu, pani Skarbnik 

Marioli Komorowskiej za współpracę, księgowej ZAPO pani Renacie Pachockiej, 

pani dyrektor ZAPO Bożenie Malinowskiej, byłemu dyrektorowi ZAPO panu 

Tadeuszowi Nadukowi, pani Naczelnik Wydziału Edukacji Monice Kozłowskiej, 

całej Radzie Miejskiej, wszystkim Radnym twierdząc że chwile nie były łatwe, 

uzyskała wiele wsparcia  za co dziękuje, wszystkim dyrektorom Przedszkoli 

Grójeckich szczególnie pani Dyrektor Przedszkola Publicznego Nr 2 pani Zofii 

Gniadek oraz wszystkim pracownikom przedszkoli publicznych i niepublicznych, 

wszystkim dyrektorom    



Szkół Podstawowych, Radzie Rodziców obecnej oraz byłym radom  i rodzicom 

za zaufanie oraz za pomoc w funkcjonowaniu placówki jak również zaufanie 

jakim obdarzyli naszą placówkę.    

Serdecznie pozdrowiła wszystkich absolwentów. Podziękowała dyrektorom 

Liceum Ogólnokształcącego obecnej pani Dyrektor Iwonie Kwapisz jak również 

byłemu dyrektorowi panu Zbigniewowi Krawczak, którzy służyli jako wolontariat 

pomagali w opiece nad dziećmi w przedszkolnych uroczystościach pani dyrektor 

MGOPS-u pani Agnieszce Maroszek, dyrektorom Gminnego Ośrodka Kultury, 

pani dyrektor Urzędu Pracy Marzannie Skoczek dowódcom jednostek, księżom, 

szczególnie dla księdza proboszcza  Kazulaka,   

Przewodniczącej ZMP pani Teresie Światek. Panu Stańczykowi dyrektorowi 

orkiestry dętej, Dyrektorom Bibliotek, Dyrektorowi Kuratorium w Radomiu, 

Zakładom pracy, oraz wszystkim innym których nie wymieniłam. Bardzo 

serdecznie dziękuję za współpracę Swojej następczyni pani dyrektor Elżbiecie 

Jakubiec życzyła sukcesów a przedszkolu Nr 1 dalszego rozwoju. Pozdrowiła 

wszystkich absolwentów od roku 85.    

Następnie przewodniczący podziękował panu Mariuszowi Wojno byłemu 

dyrektorowi Szkoły Podstawowej Nr 2 w Grójcu.    

Pan Wojno Mariusz zabrał głos dodając do wszystkich podziękowań które 

wymieniła pani  

Bobrowska, że na te 20 lat pracy nigdy nie zawiódł się na samorządzie grójeckim, 

życząc swojemu zastępcy żeby wytrwał tyle samo lat pracy na tym stanowisku, 

dziękując serdecznie.    

    

Sprawdzenie Kworum w obradach uczestniczy 16 radnych 5 jest nieobecnych. 

Obrady prawomocne.    

Czy do porządku obrad są uwagi ze strony radnych, pana Burmistrza.    

Uwag nie było przystąpiono do głosowania porządku obrad.    

Głosowanie w sprawie przyjęcia proponowanego porządku obrad.   

 



 Pkt 2./ Przyjęcie proponowanego porządku obrad.    

Porządek obrad 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za ostatni okres. 

4. Interpelacje i zapytania Radnych. 

5. Informacja o funkcjonowaniu placówek oświatowych Gminy Grójec w nowym  

roku szkolnym 2020/2021. 

6. Informacja z przebiegu realizacji inwestycji na terenie Gminy Grójec w I półroczu 

 2020 roku. 

7. Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu Sp.z.o.o 

za 2019 rok. 

8. Informacja o realizacji wakacyjnych zajęć dla dzieci i młodzieży organizowanych  

w placówkach oświatowych, jednostkach kultury i sportu oraz jednostkach  

organizacyjnych Gminy Grójec. 

9. Zapoznanie się ze sprawozdaniem półrocznym z pracy Miejsko-Gminne  

Biblioteki Publicznej w Grójcu (Wypożyczalnia dla Dorosłych oraz Biblioteka dla  

Dzieci i Młodzieży). 

10 Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

A zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2020. 

B zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2020-2031. 

C zmiana uchwały XXIII/192/20 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 25.05.2020. 

D sprzedaży bezprzetargowej nieruchomości położonej w Grójcu przy ul. 

 J. Piłsudskiego 80. 

E wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego  

powierzenia przez Gminę Grójec Gminie Chynów zadania publicznego w zakresie  

lokalnego transportu zbiorowego. 

F wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą  

Grójec a Gminą Prażmów w realizacji zadania publicznego. 

G określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Grójec na rok szkolny 2020/21. 

H w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego finansowania oświaty. 

I w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania integralności  

Województwa Mazowieckiego. 

J przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego  

miasta Grójec 

K przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowych planów  

zagospodarowania przestrzennego części miejscowości Słomczyn 

11 Sprawy różne i wolne wnioski 

12 Zakończenie Sesji 

 



    

    

Głosowano w sprawie:    

Przyjęcie proponowanego porządku obrad..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,    

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika    

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.    

    

    

    

Pkt 3./  Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy i Miasta Grójec za 

ostatni okres.    

Czy są pytania ze strony państwa Radnych. Pytań nie było.    

Pkt 4/. Interpelacje i zapytania Radnych.    

Głos zabrał pan Radny Grzegorz Stolarek zwracając się do Burmistrza z 

pytaniem, kiedy będzie naprawiony wjazd na Plac Wolności za parkingiem, 

bardzo długo jest zniszczony i czy są osoby które to zniszczyły, twierdząc że 

skarżą się mieszkańcy.    

    



Pan Burmistrz Dariusz Gwiazda udzielając odpowiedzi na zapytanie pana 

radnego zwrócił się do radnych:    

Szanowna Rado przed wakacjami zgłaszałem Państwu moją uwagę dotyczącą 

interpelacji                        i zapytań, nie ma zakazu umieszczania w sesji Rady 

Gminy punktu pod nazwą ”Interpelacje                          

i zapytania”, natomiast art. 24 ust.6 ustawy o Samorządzie Gminnym zgodnie z 

którym interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego Rady 

Gminy, który przekazuje je niezwłocznie Wójtowi , Burmistrzowi. Począwszy od 

2018r. przepis ten nie uległ zmianie – taki obowiązuje i wszystkie interpelacje 

złożone na piśmie uzyskają odpowiedź.   Nie potrafiłbym odpowiedzieć kiedy 

wejdzie wykonawca, w jakim terminie sprawa rozpoczęła bieg i będzie wykonane.    

Następnie głos zabrał Radny Artur Moskal – pytanie dotyczyło remontu boiska w  

Częstoniewie.     

Pan Moskal przed wakacjami został poproszony żeby pojechał i zobaczył jak 

został wykonany remont. Pani dyrektor poinformowała pana Moskala, że nie było 

kosztorysu.    

Uderzyła mnie jakość wykonania tej pracy.    

Przedstawiono Radnym prezentacje z kilku zdjęć z wykonania nawierzchni. 

Zdjęcia jednowymiarowe. Część z łat jest wypukła, dziurawa nawierzchnia 

stwarza zagrożenie.    

Czy musi być firma która w taki niechlujny sposób wykonuje proste zadania i ile 

to kosztowało?    

Pan Burmistrz Gwiazda- dostanie Pan odpowiedź na piśmie po złożeniu 

interpelacji, zapytania do przewodniczącego Rady.    

Następnie głos zabrał przewodniczący pan Karol Biedrzycki zwracając się z 

pytaniem do pana Burmistrza czy nauczyciele otrzymali podwyżki od września?    

Pan Burmistrz –nie wiem czy Pan Przewodniczący słucha jaka jest wykładnia o 

samorządzie gminnym, w jakim trybie składa się interpelacje i zapytania do 

Burmistrza. Jeśli Pan złoży takie zapytanie na piśmie, odpowiemy na piśmie, 



opublikujemy na stronie miasta i wszyscy będą mogli się z tą informacja 

zapoznać.    

Pan Przewodniczący – jesteśmy na sesji i mamy prawo się zapytać Pana a Pan 

ma obowiązek udzielić odpowiedzi. Jak będę chciał złożyć interpelację na piśmie 

to ją złożę. Jest sesja Rady Miejskiej oglądają nas mieszkańcy i mieszkańcy 

również oczekują odpowiedzi na te pytania.    

Pan Burmistrz – Pan jako przedstawiciel ciała ustawodawczego powinien znać 

przepisy i prawo, oraz poinformować mieszkańców, nie wprowadzać w błąd, że 

oczekuje Pan tu i teraz. Składa Pan taką interpelację na piśmie do Burmistrza i na 

piśmie Pan odpowiedź otrzymuje ze szczegółami i wtedy nie ma żadnych 

niedomówień, że Pan Burmistrz powiedział tak albo czegoś nie powiedział. Pan 

Burmistrz nie jest „alfą i omegą” i nie potrafi powiedzieć jaki był kosztorys na 

boisko w Częstoniewie, albo jakie ma podłoże to boisko, lub kiedy zostaną 

wypłacone podwyżki i w jakiej wysokości bo tym się zajmuje Zakład 

Administracji Placówek Oświatowych w Grójcu, jest pani Dyrektor na Sali, ale 

jak rozumiem interpelacje i zapytania to nie są do Pani Dyrektor tylko do Pana 

Burmistrza. Jeśli czytał Pan ustawę o samorządzie gminnym, to powinien Pan 

wiedzieć, że takie interpelacje i zapytania składa się na piśmie, a jeśli ujmuje Pan 

w porządku obrad taki punkt, to może Pan przeczytać takie zapytanie a później 

dostanie Pan odpowiedź na piśmie która będzie wyczerpująca i wystarczająca.    

Pan Przewodniczący –chce Pan współpracować z Radą Miejską, oczekuje Pan 

od nas cudów, a nie może Pan udzielić odpowiedzi na proste pytania które zadają 

radni, a później Pan mówi, że Rada Miejska jest zła i nie chce z Panem 

współpracować, gdzie chęć współpracy z Pana strony?    

Pan Burmistrz – jeśli znajomość przepisów ustawy o samorządzie terytorialnym 

jest dla Pana przewodniczącego cudem, to gratuluję takiego pomysłu, natomiast 

współpracę swoja deklaruję, jeżeli zaprosiliście mnie w czerwcu przed poprzednią 

sesją w czerwcu na Klub Radnych nie było problemu, we wrześniu odstąpiliście 

od tej współpracy i nie zamierzacie dalej współpracować, zamieszczacie swój plan 

inwestycyjny na facebooku, pokazujecie to co chcielibyście zrobić, ale musicie 

wiedzieć, że jest co najmniej 2 lub 3 razy tyle zadań na które oczekują mieszkańcy, 

żeby zostały wykonane, a nie tylko to co Pan przedstawił.    

Pan Przewodniczący – to co ja zamieszczam w internecie, to jest moja sprawa. 

Może Pan również złożyć wnioski jako mieszkaniec gminy, to są rzeczy które 



usłyszeliśmy od mieszkańców, poczuliśmy się odpowiedzialni, dlatego 

złożyliśmy taki wniosek do budżetu.    

Pan Burmistrz –Ja nawiązuję do tej współpracy o której upomina Pan mnie, że 

nie ma tej współpracy ze mną, dlatego że jeśli robicie coś sami, nie chcecie 

współpracy ze mną, to niech  

Pan nie oczekuje z mojej strony wylewności, dlatego że macie przewagę w Radzie 

Miejskiej.    

Pan Przewodniczący – Ile kosztował pomnik – renowacja pomnika Tadeusza 

Olszewskiego na cmentarzu – jaki był koszt renowacji? Czy też mam złożyć na 

piśmie?    

Pan Burmistrz – Oczywiście na piśmie Pan otrzyma, jak złoży Pan takie 

zapytanie, interpelację, będzie wyczerpująca, rzetelna, bez żadnych niedomówień 

. Ja nie rozliczam faktur, rachunków, dostaniecie odpowiedź na piśmie.    

Pan Przewodniczący – na pomniku jest tabliczka „Pomnik ufundowany przez 

Burmistrza Gminy i Miasta Grójec” wykonany przez Zakład Kamieniarski 

Święcicy.    

Wnioskuję, że Pan zapłacił ze swoich środków za ten pomnik, dlatego zadałem 

pytanie – ile   

Pan środków przeznaczył na ten pomnik, czy Pan zapłacił za ten pomnik czy nie 

zapłacił, bo                  z tego co ja wiem w budżecie mamy środki na odbudowę 

takich pomników i to jest kwota 5 tys   .zł. Są to środki zabezpieczone w budżecie 

naszej gminy, czyli gmina płaci za pomniki a nie Burmistrz. Chyba, że Pan 

zapłacił ze swoich środków. Jeżeli nie, to prosiłbym żeby Pan nie wprowadzał 

mieszkańców w błąd, że pomnik nie jest ufundowany przez Burmistrza tylko jest 

sfinansowany ze środków gminy Grójec.    

Pan Burmistrz –Nie jest zapisane, że sfinansował Dariusz Gwiazda tylko 

sfinansował  

Burmistrz Gminy i Miasta Grójec, a to jest różnica. Ja nie przypisuję zasług sobie 

imiennie tylko jako Burmistrz przypisuję sobie taka zasługę.    

Pan Przewodniczący – jest pomnik ufundowany przez Burmistrza Gminy i 

Miasta Grójec, data jest 2020. Burmistrzem Gminy i Miasta Grójec w roku 2020 

to jest Dariusz Gwiazda, więc to powinno być sfinansowane ze środków gminy 

Grójec, a nie Burmistrza, chyba że pan wyłożył pieniądze na ten pomnik, to OK.  



Jeżeli nie, to prosiłbym żeby nie wprowadzać ludzi w błąd. Jeżeli Gmina to i Rada 

przeznacza środki.  

Pan  Burmistrz – otrzyma Pan odpowiedź na piśmie, jak Pan sobie sam 

dopowiada, to może  

Pan sobie sam odpowiedział, a jak Pan złoży takie zapytanie na piśmie to otrzyma 

Pan odpowiedź, kto firmował, ile kosztował pomnik, kiedy się rozpoczęła 

inwestycja, kiedy zakończyła, jeśli inni ofiarodawcy będą sobie życzyli żeby ich 

wykazać w kosztach finansowania pomnika.    

Pan Przewodniczący – ja o inne osoby nie pytałem, tylko pytałem czy Pan 

zapłacił?    

Pan Radny Jacek Stolarski – oglądałem kilka razy w naszej telewizji 

sprawozdanie z obrad    

Parlamentu Brytyjskiego. Premier na stojąco naprzeciwko Izby Gmin twarzą w 

twarz stoi i odpowiada na pytania członkom Parlamentu.    

Pan Burmistrz –Interpelacje składa się na piśmie, dotyczą dużych, ważnych 

spraw. Trzeba przygotować analizę, trudno wymagać żeby Pan Burmistrz 

wszystko wiedział. Przychodzi na posiedzenie Rady w towarzystwie Dyrektorów 

jednostek. Naczelników Wydziałów.     

Proponuję żeby Pan, Panie przewodniczący wstawił taki punkt interpelacje, jeżeli 

będą to będę je odczytywał. Punkt sprawy różne i zapytania Radnych.    

Pan Przewodniczący – Radni maja prawo zapytać publicznie, nasze nagrania są 

publikowane w internecie i dobrze by było, żeby mieszkańcy dowiedzieli się o 

pewnych sprawach które je bulwersują i przekazują radnym do wyjaśnienia.     

Pan Burmistrz – kiedyś w poprzedniej kadencji ktoś mądry powiedział, że Radny 

na posiedzenie Rady to przychodzi przygotowany, z wiedzą na temat wszystkich 

przedsięwzięć, po to są Komisje Rady które stworzył Pan Stolarski w tej samej 

liczbie 5 komisji które pracują na swoich posiedzeniach, można nagrywać, 

upublicznić żeby mieszkańcy mogli dotknąć każdego problemu. Na pewno 

mieszkańcy wzięliby chętnie udział, jeżeliby odbywały się po godzinie 17.00,  

żeby na tych Komisjach mieszkańcy mogliby powiedzieć co ich boli i żeby 

Komisja mogła zaopiniować , wtedy dyskusja byłaby merytoryczna i miała sens. 

a dzisiaj kiedy mamy tyle sprawozdań, uchwał do podjęcia pytacie mnie ile 

pieniędzy na pomnik…    



Kiedy Sesja Rady, kiedy powinniście się zająć poważnymi tematami, żeby każdy 

wiedział za czym głosuje, nieuzasadnione są Panów poprzednich Burmistrzów 

pretensje o to że Burmistrz nie powinien być na Sesji, bo Burmistrz musi 

reprezentować, przygotowuje uchwały, dla tych uchwał tez przychodzi, a jeśli 

Państwo chcecie pytać a inne sprawy składajcie na piśmie, dostaniecie 

wyczerpujące odpowiedzi.    

Pan Przewodniczący – jak wyglądają Komisje to jest w kompetencji Rady i  

Przewodniczącego,   a nie Pan będzie mówił nam jak ma się to wszystko odbywać, 

ma Pan swój zakres obowiązków to niech się Pan z niego wywiązuje, reprezentuje 

Pan gminę, mieszkańcy oczekują odpowiedzi, my zadajemy pytania, 

chcielibyśmy żeby Pan na te pytania odpowiedział, a nie na piśmie.   

Pan Burmistrz – w kadencji 2014-18 byłem jedynym Radnym i jeszcze pan 

Mirosław Banach którzy składali Interpelacje panu Burmistrzowi Stolarskiemu, 

żadnych innych pytań nie było,   

nikt z Radnych nie odważył się zadać pytania, a już na pewni nie w takich błahych 

tematach                       

o które mnie pytacie.    

Pan Przewodniczący – Czy zamierz Pan udzielać nam odpowiedzi na pytania 

które będziemy zadawali ustnie?    

Pan Burmistrz – będę przestrzegał ustawy o Samorządzie Terytorialnym, będę 

oczekiwał od   

Państwa interpelacji i zapytań na piśmie, Jest ostatni punkt porządku obrad – 

Sprawy różne                        i wolne wnioski, gdzie można zakończyć wszystkie 

sprawy. Będę chętnie odpowiadał. Interpelacje i zapytania na piśmie!    

Pan Radny Grzegorz Stolarek – zadałem to pytanie bo było to zgłoszone w 

czerwcu, minęło tyle czasu a nic w tej sprawie się nie dzieje, dlatego padło to 

pytanie z mojej strony.    

Pan Burmistrz – znajdujemy się w bardzo trudnym okresie dla wszystkich 

instytucji w okresie pandemii. Nasza Gmina jest ubezpieczona, ten teren też jest 

ubezpieczony. Rzeczoznawca miał przyjechać, dopiero po opinii rzeczoznawcy 



mogliśmy zlecić naszemu wykonawcy wykonanie tego i jest to w trakcie 

realizacji.    

Pan Radny Artur Moskal – ponieważ my reprezentujemy mieszkańców, czy 

jeżeli mieszkaniec przyjdzie do mnie i zapyta się ustnie, że chciałby to czy tamto 

poprawić, to tez mamy go tak odsyłać, mamy go poprosić żeby się do nas zwracał 

na piśmie. Chciałbym, żeby praca układała się jak najlepiej, ja mam ze 20 pytań.    

Pan Burmistrz – ma Pan tak dużo pytań. Była Komisja Oświaty, rewizyjna 

dlaczego Pan na   

Komisji nie zadawał pytań? Nie pytał Pan na temat boiska w Częstoniewie 

Komisji Rewizyjnej, a na sesji kiedy mamy tyle spraw ważnych, tyle uchwał 

ważnych. Jeżeli będę potrafił odpowiem, ale jeżeli nie będę miał wyczerpującej 

wiedzy nie będę odpowiadał połowicznie, żeby później Pan przewodniczący 

Biedrzycki czy Pan radny Stolarski nie mówili, że Pan tego nie powiedział, albo 

Pan powiedział. Ale będę odpowiadał w punkcie sprawy różne i wolne wnioski. 

Jeżeli mieszkańcy przyjdą i przewodniczący udzieli głosu mieszkańcowi to będzie 

mógł dyskutować z nami jak to miało miejsce dotychczas.    

Interpelacje i zapytania tylko pisemnie i na pytania Radnych.    

Przewodniczący dodał, że wpłynęła interpelacja od Radnego Tomasza 

Justyńskiego na piśmie i została przekazana do Pana Burmistrza, Pan Burmistrz 

odpowiedział na ta interpelację, dotyczyła Grójeckiej Spółki Komunalnej i spraw 

związanych z gospodarką śmieciową.    

    

Pkt 5. / Informacja o funkcjonowaniu placówek oświatowych Gminy Grójec 

w nowym roku szkolnym 2020/2021.    

Pani Naczelnik Monika Kozłowska przedstawiła prezentację odnośnie wyników 

egzaminów ósmoklasistów.    

Pani Naczelnik Kozłowska przedstawiła wyniki porównując z województwem 

mazowieckim i powiatem grójeckim.    

W gminie ósmoklasiści zdali podobnie jak w skali całego kraju. Średnia dla 

województwa mazowieckiego, powiatu , miejscowości do 20 tys. mieszkańców.    

Język polski -61%    

Matematyka 44%,    

Język angielski 55%.    

Na tle województwa zostajemy troszeczkę gorzej (matematyka i język angielski),    



Szkoły do średniej dla całej gminy:    

- Szkoła Podstawowa Nr 1 – wyżej niż w całej gminie,    

- Szkoła Podstawowa Nr 2 – średnia jak średnia dla gmin,    

- Szkoła Podstawowa Nr 3 – niżej niż średnia w gminie,    

- Szkoła Podstawowa w Bikówku – przeważnie jak dla gmin.    

- Szkoła Podstawowa w Częstoniewie – wyniki dosyć niskie,    

- Publiczna Szkoła Podstawowa w Lesznowoli – dużo więcej niż średnia w 

gminie.    

W porównaniu wyników 2019-2020 egzaminów – egzamin dużo słabiej poszedł 

we wszystkich szkołach.    

Obecna sytuacja związana z COVID-em, miała duży wpływ na wyniki 

egzaminów praktycznie we wszystkich szkołach.    

Średnia gminy Grójec podobnie jak średnia w kraju.    

Średnia gminy Grójec jest wyższa niż średnia powiatu, niższa od średniej 

województwa mazowieckiego.    

Najlepsze wyniki osiągnęła Szkoła Podstawowa w Lesznowoli, najsłabsze Szkoła 

Podstawowa w Częstoniewie.    

Ogólnie wyniki niższe od zeszłego roku o 20%. W związku z tym, że już kolejny 

raz matematyka wypada słabiej od poprzedniego roku, wprowadziliśmy jedną 

godzinę dodatkową matematyki na cały cykl nauczania, oraz 2 godziny 

dodatkowo języka obcego już od szóstej klasy.    

    

    

Pkt 6. / Informacja z przebiegu realizacji inwestycji na terenie Gminy Grójec 

w I półroczu 2020 roku.    

Otrzymaliśmy informacje, sprawozdanie z inwestycji za I półrocze – czy są 

pytania do sprawozdania? – brak pytań.    

    

    

Pkt 7. / Sprawozdanie z działalności Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w 

Grójcu Sp. z.o.o. za 2019 rok.    

Pan Przewodniczący zapytał czy są pytania do sprawozdania, do Pana Prezesa.    

Pan Jacek Stolarski zabrał głos, zadając 2  pytania:    



1. Czy na  Batalionów Chłopskich wszystkie nieruchomości, wszystkie domy 

zostały przełączone do nowej kanalizacji deszczowej wodociągów przed 

rozpoczęciem budowy na tej ulicy?    

2. Zakład Wodociągów i Kanalizacji na zasadzie umowy zwraca koszty 

wybudowania instalacji przez osoby fizyczne ( reguluje to umowa), czy Pan 

jako Prezes Spółki w jaki sposób uregulował ( czy Zarządzeniem Pańskim 

czy Pana Burmistrza) wysokość zwrotu kosztów inwestycji od osób które 

takie instalacje budują, czy to 50% czy 70%, czy wszyscy otrzymują taki 

sam zwrot procentowo od kosztów inwestycji?    

Głos zabrał Prezes Paweł Spława-Neyman udzielając odpowiedzi na pytania.    

Pyt.1.Kanalizacja deszczowa, sanitarna i wodociągowa zostały wykonane. Jeżeli 

chodzi o przyłączenie kanalizacji deszczowej leży to w gestii mieszkańców, nie 

mam wiadomości konkretnych ile mieszkańców jest przełączonych ile nie jest. 

Zakład wodociągów i Kanalizacji rozpoznaje sprawę na poszczególnych ulicach. 

Akcja rozpoznawcza na zasadzie zadymiania. Przeprowadziliśmy już to na kilku 

ulicach. Na Batalionów Chłopskich nie przeprowadziliśmy. Jest bardzo pilne, 

żeby kanalizacja deszczowa była podłączona, ponieważ ma to duże znaczenie w 

przypadku dużych deszczy.     

Deklaruję, że w ciągu miesiąca nasi pracownicy rozpoznają sprawę i przekażę 

Panu stosowną informacje.    

Pyt.2.Sprawa przejmowania wybudowanych odcinków sieci przez inwestorów 

prywatnych jest dosyć problematyczna dla Spółki, ponieważ nie wszyscy 

inwestorzy prywatni ponoszą jednakowe koszty , nie wszystkie odcinki sieci są w 

jednakowym stopniu przydatne dla potrzeb Spółki. Spółka stosuje indywidualne 

podejście do każdej tego typu sprawy, jest podpisywana umowa. Z punktu 

widzenia spółki są różne metody określania wartości przyjęcia tych sieci, Jest to 

kwestia indywidualnych przypadków. Nie ma jednolitej procedury wyceny 

poszczególnych przyjętych odcinków wybudowanej sieci.    

Pan Stolarski –Apelowałbym, żeby stworzyć zasady, żeby to nie było uznaniowe 

( jeden    

50%, drugi 10%) poniesionych kosztów instalacji. Żeby Spółka wprowadzała 

zasady , że dotyczy to wszystkich oczywiście reguluje to umowa – zasady jasno 

ogłoszone.    



Pomysł sprawy Batalionów Chłopskich, ponieważ Gmina włożyła tam bardzo 

duże środki żeby wybudować tam kanalizację burzową wymienić wodociąg, 

natomiast przystępujemy teraz do budowy ulicy i żeby nie było tak, że większość 

mieszkańców się do tej ulicy nie podłączy. Są to dość duże koszty i mieszkańcy 

muszą wydać duże pieniądze, nie po to było to robione żeby położyć nowe 

chodniki, nowy asfalt i później w razie jakiejś katastrofy mieszkańcy będą to ciąć, 

wycinać i niszczyć.    

Nie poruszyłem jeszcze jednej ważnej sprawy , jest stary kanał, robione było 

metodą przycisku i ten stary kanał powinien być usunięty, bo w przyszłości on się 

zawali i ta ulica ulegnie zniszczenie. Wydatek na te ulice to jest rzędu kilka 

milionów złotych, dlatego poruszyłem ten temat.    

Prezes Neyman – Nie ma mowy o żadnej uznaniowości, w zakresie  wyceny 

przyłączy, mamy umowy z rzeczoznawcami którzy wyceniają te  odcinki 

przyłącza, mamy metody wyceny są to metody mieszane. Nie pozwoliłbym sobie 

jako kierujący Spółką, żeby ktokolwiek mógł zarzucić że dany przypadek był 

rozstrzygnięty  metodą uznaniową.  Co do Batalionów Chłopskich dołożymy 

wszelkich starań żeby zmobilizować mieszkańców.  Z moich informacji wiem, że 

duża części nieruchomości nie jest podłączona, musimy zmobilizować 

mieszkańców , pomóc żeby to przeprowadzić szybko i nie rujnować ulicy.    

Odłączenie kanalizacji deszczowej od sanitarnej jest bardzo ważnym elementem 

w naszym mieście , w przypadku ulewnych deszczy do oczyszczalni napływa 

nawet 3 krotnie większa ilość wody pomieszanej ze ściekami, i to jest ważne żeby 

oczyszczalnia spełniła wymagane parametry. Do tematu podchodzimy z pełną 

powagą, do końca listopada duża część ulic będzie przebadana. Jako jedna z 

pierwszych będzie ulica Batalionów Chłopskich.    

Radny Stolarski – chyba zostałem źle zrozumiany, mnie nie chodzi o to że to jest 

uznaniowo w sensie wyceny, tylko zwrot nie jest 100% i wszystkim zwraca Pan , 

np.50%.    

Nie mam zastrzeżeń co do uwag, co do metody.    

Pan Burmistrz Gwiazda – jestem poczatkującym, młodym Burmistrzem, ale jest 

Uchwała   

Rady Miejskiej bodajże z zeszłego roku, że gmina pół na pół finansuje i dzieli się 

powstałymi kosztami. Jeśli deweloper występuje do nas i chce żeby wybudować 



sieć wodnokanalizacyjną to jest według Uchwały rady Miejskiej pół na pół żeby 

sfinansować.    

Pan Przewodniczący – mieszkańcy otrzymują z Zakładu  Wodociągów  i 

Kanalizacji w Grójcu umowę o zaopatrzenie w wodę i odprowadzenie ścieków, i 

w jednym z punktów w par.16 administratorem danych jest przedsiębiorca. 

Chciałbym się zapytać jaki przedsiębiorca jest administratorem danych osób, 

skoro w umowie jest że Zakład  Wodociągów i Kanalizacji w Grójcu  przy ulicy 

Stokowej zwanym w umowie jest przedsiębiorstwem. Skoro jest 

przedsiębiorstwo, to chyba że macie jakiegoś przedsiębiorcę który jest 

administratorem wszystkich danych. Chciałbym uzyskać taką informację.    

Prezes Neyman – wykładnia publiczna jest, że to są zamiennie używane….    

Pan Przewodniczący – powinno być przedsiębiorstwo, jest seria i numer 

dowodu, numer działki  i uważam że za dużo takich danych pozyskuje od 

mieszkańców, proszę z Radcą przejrzeć tą umowę żeby nie miał Pan problemów 

o naruszenie danych. Jest RODO.   Pan Prezes – umowę wielokrotnie przeglądał 

Radca Prawny i jest wszystko poprawnie, natomiast myślę że nic złego się nie 

stanie jeśli poprawimy jako przedsiębiorstwo.    

Pan Przewodniczący – chciałbym się dowiedzieć czy oczyszczalnia ścieków 

działa sprawnie ,        czy jest problem z osadem na oczyszczalni ścieków, bo w 

bieżącym roku była sprawa o zanieczyszczaniu MOLNICY, czy 

przeprowadziliście jakieś działania w sprawie zanieczyszczeń?    

Pan Prezes - gospodarka osadowa na oczyszczalni potrzeba doświadczenia i 

wiedzy żeby ten osad utrzymać w należytym stanie. Spółka nie miała awarii. 

Natomiast żeby utrzymać ten osad w normie, potrzeba sprawnego sprzętu i dobrej 

obsługi. Jeśli jest ryzyko stosujemy chemie, natlenianie żeby nad tym zapanować 

. Panujemy nad tym . oczyszczalnia pracuje dobrze.    

Mamy problemy w okresie intensywnych deszczy, oczyszczalnia nie jest w stanie 

tego zmagazynować . W takich okresach oczyszczalnia ma prawo odprowadzić 

do rzeki chwilowo nie do kończ spełniające parametry wody. Takie sytuacje były 

w maju, były kontrole które stwierdziły ze oczyszczalnia przekracza parametry,. 

W mojej ocenie oczyszczalnia działa prawidłowo. Próby były pobierane prze 

Wojewódzką Inspekcje Ochrony Środowiska. Były protokoły, wnioski z 

protokołów które ukierunkowały działania Spółki w kierunku podniesienia 

bezpieczeństwa w okresie obfitych deszczów. Jednym z tym kierunków jest też 



oddzielenie kanalizacji deszczowej od sanitarnej w mieście Grójec. Jest to we 

wnioskach z rozprawy administracyjnej w Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony 

Środowiska. Gmina Grójec jest na etapie opracowania projektu koncepcji 

wspólnej całościowej. Jest to bardzo poważny projekt, będzie on kosztowny, 

wynik będzie na dłuższą metę korzystny dla całej miejscowości.    

Pan Przewodniczący - był protokół, były zalecenia. Czy są wdrożone przez 

Spółkę?    

Pan Prezes – zalecenia były do końca roku 2021, doraźne działania już 

wykonaliśmy.    

Oczyszczenie zbiornika retencyjnego – był to nieprzewidziany, kosztowny 

wydatek dla    

Spółki, oczyściliśmy, a także zwiększyliśmy ilość stosowanej chemii i 

zastosowaliśmy nowe środki chemiczne. W minionym okresie do obecnych 

deszczy oczyszczalnia odprowadzała wody na bardzo dobrym poziomie, 

klarownym poziomie.    

Pan Radny Stolarski – w roku 2018 ZWiK zlecił przygotowanie koncepcji 

przebudowy oczyszczalni ścieków przez warszawską Firmę, Spółka miała 

przygotować projekt przebudowy instalacji – chodziło o osady ponieważ zmieniły 

się przepisy dotyczące wody, oraz wniosek do  Ochrony Środowiska odnośnie 

dofinansowania całego projektu oczyszczalni tych ścieków. Chciałbym zapytać 

jaki jest los tych zadań, czy zostały one wykonane przez Zarząd?    

Spółka która opracowała ten projekt to jest BIPROWOD Warszawski, projekt  jest 

realizowany przez nas częściowo, na ile Spółkę stać. Nie ma możliwości 

dofinansowania.    

Wniosek złożymy natychmiast jak tylko pojawią się możliwości. Ma ważne 

pozwolenie na budowę i otwarty dziennik budowy. Część projektu wykonaliśmy. 

Projekt zakłada zmiany technologii wykonania, uzupełnienie komory  

fermentacyjne o pozyskiwanie energii z biogazów. Bez środków zewnętrznych 

nie mamy możliwości tego zrobić. Jak tylko pojawia się środki z Narodowego 

Funduszu Ochrony Środowiska  to zrobimy, na kredyt Spółki na razie nie stać.    

Pan Przewodniczący – u ubiegłym roku podejmowaliśmy uchwał e w sprawie 

likwidacji AGROMERACJI Grójec oraz wyznaczenia nowej AGROMERACJI, 

na jakim etapie są prace związane z tą naszą AGROMERACJĄ?    

Pan Prezes - prace nad poszerzeniem przebiegają planowo, do końca przyszłego 

roku mamy mieć projekt wraz z pozwoleniem  budowlanym, jest to bardzo duża 



rzecz żeby przeprowadzić wszystkie uzgodnienia z mieszkańcami, jak będą 

przebiegały poszczególne linie kanalizacyjne. Zajmuje się tą sprawą firma której 

zleciliśmy i ma to wszystko opracować . Jedyna kwestia to brak możliwości 

pozyskania środków, miejmy nadzieje że to się wszystko zmieni.    

Pan Przewodniczący - czy ma Pan wiedzę ile takich przepompowni może być 

czy będzie się to wiązało z wykupami gruntów od mieszkańców?    

Pan Prezes - za wcześnie na taką wiedzę, nie są przeprowadzone dokładne 

ciągi w którym kierunki to ma iść  Będzie się to wiązało ze służebnością na 

grunty nie z wykupem. Mamy koncepcje poszerzenia AGROMERACJI nie 

mamy projektu, jak będzie projekt dopiero będziemy wiedzieć ile tych 

przepompowni ma być.    

    

Pkt 8./  Informacja o realizacji wakacyjnych zajęć dla dzieci i młodzieży 

organizowanych w placówkach oświatowych, jednostkach kultury i sportu 

oraz jednostkach organizacyjnych Gminy Grójec.    

Dostaliśmy informację z Biblioteki i z Wydziału Edukacji. Pytań nie było.    

Pkt 9./ Zapoznanie się ze sprawozdaniem półrocznym z pracy Miejsko-   

Gminne Biblioteki Publicznej w Grójcu (Wypożyczalnia dla Dorosłych oraz 

Biblioteka dla Dzieci i Młodzieży).    

Pytań nie było.    

    

    

Pkt 10. / Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:    

    

    

    

A  zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2020.    

Pani Skarbik – przeczytała uchwałę i poinformowała że zostały wprowadzone 3 

zmiany w formie autopoprawki.    

Pierwsza zmiana, Sołectwo w Słomczynie złożyło wniosek o zmianę 

przedsięwzięć do realizacji w ramach funduszu Sołeckiego w roku bieżącym, 



pierwotnego zadania dnia dziecka wycofali się ze względu na sytuację 

epidemiologiczną w kraju, mieli przeznaczone środki w wysokości 5.908.58gr. 

środki przeznaczyli na doposażenie i konserwacja placu zabaw, zagłosowali.    

Druga autopoprawka polega na tym iż komisja wnioskowała żeby do budżetu 

wprowadzić jeszcze jedno zadanie na drogach powiatowych. Środki w wysokości 

50% do dokumentacji, dotyczących pewnych odcinków na ul. Armii Krajowej, 

następujących zdań: dokumentacja - budowa chodnika wraz ze ścieżką rowerową 

na odcinku od istniejącej ścieżki rowerowej wraz z dokumentacja odwodnienia 

wodno-kanalizacyjną. Budowa chodnika wraz ze ścieżką rowerową wykonanie 

projektu budowlano wykonawczego na budowę kładki na rzece MOLNICY na ul. 

Armii Krajowej.    

Powiat wycenił te prace na 60.700 zł. zawnioskował do Burmistrza o 

dofinansowanie tych zadań w 50%.30.135zł została przez Burmistrza przyjęta i 

wprowadzona do projektu.    

Trzecia autopoprawka mniej inwazyjna, dotyczy deklaracji zwolnienia od podatku  

gruntu wydzierżawionego gminie od Skarbu Państwa. Gmina oddała 

przedmiotową nieruchomość Stowarzyszeniu. Gmina sobie sama sobie ten 

podatek oddała. Zmiana w zapisach. To co sobie zapłacimy pojawi się w 

odsetkach dochodowych budżetu.    

    

Głosowano w sprawie:    

zmieniająca Uchwałę Budżetową Gminy Grójec na rok 2020..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,   Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, 

Artur Moskal, Weronika    

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    



NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  

Szlis,  Agnieszka Wachulec-Kamienik    

    

Uchwała nr XXVI/214/2020    

    

    

B  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 20202031.    

    

Pani Mariola Komorowska przedstawiła projekt uchwały i oznajmiła, że w 

pozycji tabelarycznej zmniejsza się dochody o 401.811.05gr. o tą samą kwotę 

zmniejsza  się wydatki.    

Przedsięwzięcia – ustala się łączne nakłady 590 tys.    

Wprowadza się projekt remontu zmiany sposobu użytkowania budynku dworca 

kolejowego w Grójcu na kwotę 70 tys. zł.    

    

    

Głosowano w sprawie:    

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grójec na lata 2020-2031..     

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, 

Artur Moskal, Weronika    

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    



Janusz  Dulemba,  Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,  Artur 

 Szlis,  Agnieszka Wachulec-Kamienik     

    

Uchwała nr XXVI/215/2020    

    

    

    

C zmiana uchwały XXIII/192/20 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 25.05.2020.    

    

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.    

    

Głosowano w sprawie:    

zmiana uchwały XXIII/192/20 Rady Miejskiej w Grójcu z dnia 25.05.2020..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, 

Artur Moskal, Weronika  Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/216/2020    

    

D  sprzedaży bezprzetargowej nieruchomości położonej w Grójcu przy ul.                    

J. Piłsudskiego 80.    

Pani Naczelnik  Śmietańska przedstawiła projekt uchwały.    

Uwag nie zgłoszono, więc przystąpiono do głosowania . 

    



    

Głosowano w sprawie:    

sprzedaży bezprzetargowej nieruchomości położonej w Grójcu przy ul. J. 

Piłsudskiego 80..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,  

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika  Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/217/2020    

    

E  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego dotyczącego 

powierzenia przez Gminę Grójec Gminie Chynów zadania publicznego w 

zakresie lokalnego transportu zbiorowego.    

Pan wice Burmistrz Jarosław Rupiewicz – przedstawił projekt uchwały.    

Pytań nie było.    

    

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego powierzenia przez Gminę Grójec Gminie Chynów 

zadania publicznego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego..     

    



Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,  

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika  Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz 

Stolarek, Jacek Stolarski, Małgorzata   

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/218/2020    

    

F  wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminą Grójec a Gminą Prażmów w realizacji zadania publicznego.    

Pani Dyrektor ZAPO Bożena Malinowska przedstawiła projekt uchwały.    

Pan przewodniczący zapytał Radnych czy do przedstawionego projektu są jakieś 

uwagi? Uwag nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

    

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminą Grójec a Gminą Prażmów w realizacji zadania 

publicznego..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    



Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,    

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika    

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/219/2020    

    

G  określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie Grójec na rok szkolny 

2020/21.    

Pani Bożena Malinowska Dyrektor ZAPO przedstawiła projekt uchwały. 

Uwag nie było.    

    

Głosowano w sprawie: określenia średniej ceny jednostek paliwa w Gminie 

Grójec na rok szkolny 2020/21..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (15)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,    

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz 

Stolarek, Małgorzata Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)    



Jacek Stolarski    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/220/2020    

    

H  w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego finansowania oświaty.   

Pan Przewodniczący  przedstawił projekt uchwały.    

    

Głosowano w sprawie:    

w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego finansowania oświaty..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 13, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (13)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,    

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Eugenia Poradzka,   

Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, Krzysztof Woźniak   PRZECIW (3)    

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/221/2020    

    



I  w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania integralności 

Województwa Mazowieckiego.    

Pan Przewodniczący przeczytał projekt uchwały.    

Radny Artur Moskal – chciał zwrócić uwagę, że w naszym mieście mamy 

wszystkie instytucje jakie mogą się mieści w mieście powiatowym i mieście 

gminnym,     

Apelowałby o to, żeby przy okazji reorganizacji administracyjnej woj. 

mazowieckiego żeby nie zaprzepaszczać szansy na to, żeby Grójec otrzymał 

siedzibę Sejmiku Wojewódzkiego.    

Apelowałbym bym do wnioskodawców, żeby województwo mazowieckie było 

utrzymane w takim kształcie jakim jest dotychczas.    

    

Głosowano w sprawie:  w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zachowania 

integralności Województwa Mazowieckiego..     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 12, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (12)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,    

Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, 

Grzegorz   

Stolarek, Jacek Stolarski, Krzysztof Woźniak   

PRZECIW (3)    

Artur Moskal, Weronika Piwarska, Małgorzata Szymańczak    

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)    

Ryszard Krzyżanowski    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    



Uchwała nr XXVI/222/2020    

    

J  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Grójec    

Pan Naczelnik Dariusz Iwańczyk przedstawił projekt uchwały.    

Radny Jacek Stolarski – uważam, że ta uchwała ma jakieś intencje, przystępujemy 

do zmiany i nie wiemy co na tym obszarze zostanie zaprojektowane, i żeby później 

nie było zgrzytów, sprzeciwów to proponuję żeby Radnych zaprosić do tych prac 

nad tą zmianą. Głosowano w sprawie:  przystąpienia  do  sporządzenia  

miejscowego  planu  zagospodarowania przestrzennego miasta Grójec.     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński,   

Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, Artur 

Moskal, Weronika    

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała nr XXVI/223/2020    

    



K      przystąpienia   do   sporządzenia   zmiany   miejscowych  

planów zagospodarowania przestrzennego części miejscowości Słomczyn   

Pan Dariusz Iwańczyk przedstawił projekt uchwały.    

Głos zabrał Radny Ryszard Krzyżanowski – chciał się podzielić obawami 

mieszkańców. Czy przy okazji zmiany miejscowego zagospodarowania, żeby nie 

była przechwycona uciążliwa dla społeczności lokalnych działalność.    

    

    

    

Głosowano w sprawie: przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego części miejscowości Słomczyn.     

    

Wyniki głosowania    

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 

5    

    

Wyniki imienne:   

ZA (16)    

Jerzy Antoniewicz, Karol Biedrzycki, Henryk Feliksiak, Mirosław Gałka, Tomasz 

Justyński, Ryszard Krzyżanowski, Daniel Marcinkowski, Małgorzata Molenda, 

Artur Moskal, Weronika    

Piwarska, Eugenia Poradzka, Dariusz Prykiel, Grzegorz Stolarek, Jacek Stolarski, 

Małgorzata    

Szymańczak, Krzysztof Woźniak    

NIEOBECNI (5)    

Janusz  Dulemba,   Anna  Lubowiecka,  Adam  Siennicki,   Artur  Szlis,  

Agnieszka WachulecKamienik    

    

Uchwała Nr XXVI/224/2020    

11  Sprawy różne i wolne wnioski    

Pan Przewodniczący poinformował, iż do budżetu wpłynął wniosek Sołectwa 

Wola Krobowska którzy proszą o ujęcie w budżecie na rok 2021wniosku budowy 

drogi oznaczonej jako działka  4/1.    



Wpłynął wniosek mieszkańców Sołectwa Głuchów ul. Spokojna, o ujęcie w 

planie 5 letnim drogi przy ul. Spokojnej, uwzględnienie modernizacji wraz z 

systemem odprowadzania wody.    

Pismo Ochotniczej Straży Pożarnej w Mirowicach, zakup samochodu ratowniczo 

– gaśniczego, zapewnienie w budżecie na rok 2021 kwoty 300 tys, zł. na zakup 

samochodu. Do przewodniczącego wpłynęło pismo dotyczące czystości w 

mieście. Dotyczące przestrzeni publicznej.    

Wpłynął wniosek o przeprowadzenie audytu w Urzędzie i podległej mu Spółce 

Komunalnej.   

Pan Burmistrz – kto podpisał skargę na Gospodarkę Odpadami.    

Pan Przewodniczący. Był taki imeil podpisany-  mieszkańcy.    

Pan Radny Jacek Stolarski – jedno pytanie , jeden wniosek.    

Kiedy rozpocznie się przebudowa Szkoły Podstawowej Nr 1 i budowa Sali 

gimnastycznej ? 

Drugi problem, Spółka CELCIUM buduje kotłownie na ulicy Zdrojowej. Problem 

na kilkanaście lat. Bardzo ważny dla wszystkich instytucji publicznych w Grójcu. 

Pracę nad zmianą paliwa w kotłowni miejskiej. Spalanie węgla jest uciążliwe dla 

domów obok, natomiast kilka dni temu rząd podpisał z górnikami porozumienie, 

że w 49 roku przestanie funkcjonować ostatnia kopalnia w Polsce, nie będzie się 

wydobywać węgla w Polsce, ale to nie znaczy że się nie będzie spalać węgla jest 

u naszych sąsiadów można go importować, trzeba zmodernizować kotłownię 

miejską. Te kotły które są mają już kilkanaście lat, były zmodernizowane są dosyć 

sprawne ale jak skończy się umową ze Spółką CELCIUM one przestaną działać 

za 20 lat. A trzeba to zrobić dzisiaj dlatego, że to musi być szereg równoległych 

działań. Zapewnić źródło ciepła. Tym źródłem jest gaz, i trzeba ten gaz sobie 

zapewnić. Trzeba wykorzystać obecny czas kiedy rząd daje bardzo dużo pieniędzy 

na modernizację ciepła, żeby nie tylko wspomagać innych indywidualnych 

mieszkańców wymiany pieców z węglowych na gazowe ale żeby różne sprawy 

związane z przebudową źródeł ciepła wykorzystać, np. fotowoltaika te wszystkie 

płaskie dachy w budynkach urzędowych, w budynkach prywatnych, można tam 

postawić baterie fotowoltaiczne i można za darmo oświetlać osiedla, można część 

prądu wytworzyć w ramach tego programu. Dzisiaj się to opłaci ponieważ są 

dofinansowania, jak nie będzie dofinansowań to się nie będzie opłacało tej 

modernizacji robić. Wydaje mi się że Urząd Gminy w porozumieniu ze 

Spółdzielnią mieszkaniową mógłby takie panele fotowoltaiczne zrobić.    



Druga rzecz przy drogim źródle ciepła jakim jest gaz, trzeba by zmodernizować 

sieci przesyłowe, żeby ograniczyć do minium starty. Większość budynków jest 

docieplona, żeby te sieci które są zinwentaryzować, zmodernizować i zmienić. To 

jest projekt na kilka lat. Bo zostaniemy z drogimi opłatami. Trzeba przeznaczyć 

poważne pieniądze żeby przygotować projekt. Długofalowy plan modernizacji 

sieci ciepła. Musi to zrobić gmina, Przeprowadzić przetarg. Zinwentaryzować to 

co jest i zrobić długofalowy plan wymiany. Firma CELCIUM została kupiona 

przez firmę TAURON, żeby ta spółka zaczęła zarabiać. Tej spółce zostaną 

postawione pewne warunki, pieniądze i musimy się liczyć ze zwrotem kosztów 

ogrzewania.    

Jest to normalna praktyka w biznesie i ja bym proponował się tym zająć.    

Część sieci jest własnością firmy CELCIUM, i jak CELCIUM przegra przetarg 

będzie mogła z tego tytułu pobierać odpowiednie opłat, korzyści.    

Wniosek do Burmistrza:    
 Dlatego zwracam się do Burmistrza żeby wyłonił taką grupę i żeby zabezpieczyć 

odpowiednie środki na całkowitą modernizacje ogrzewania, kotłowni, sieci. 

Myślę, że 50 % mieszkańców jest ogrzewana z kotłowni miejskiej – to w formie 

wniosku, chciałbym usłyszeć od Burmistrza odpowiedź na pytanie dotyczące 

Szkoły Podstawowej Nr.1.    

 

Pan Burmistrz – odnośnie tego wniosku Panie Radny Stolarski, to słucham Pana 

i nie wierzę, że Pan to mówi. Pan który był Burmistrzem, który w 2015r. podpisał 

umowę z CELCIUM na dzierżawę sieci ciepłowniczej na 10 lat, wtedy nawet Pan 

nie przedstawił radnym zapisów tej umowy, jak ta umowa wygląda, czego będzie 

dotyczył ten okres dzierżawy, już wtedy mógł Pan pomyśleć o tym że inne miasta, 

gminy przechodzą na energooszczędne paliwo, na gaz na biomasy, ale Pan 

skorzystał z opału węglowego z taką modernizacją kotłowni, dzięki tej umowie 

skorzystał Pan z dzierżawy z kilku milionów które Pan zainkasował do kasy 

gminy, a gdyby była wtedy modernizacja kotłowni na biomasę albo na gaz, 

prawdopodobnie wtedy gmina by nie zainkasowała wtedy tylu milionów które 

notabene zostały wydane na remont basenu. Wtedy Pan nie pytał radnych, radni 

się pytali Pana kiedy dostaniemy warunki tej umowy czy będziemy mieli okazję 

się zapoznać, niestety nie otrzymaliśmy takiej umowy, nie mieliśmy szans się 

zapoznać. Już jako Burmistrz zapoznałem się z treścią umowy. Ja już kilka 

miesięcy temu rozmawiałem z władzami CELCIUM, zmieniła się prezes, jest 

prezes który tworzył ta firmę i oni tez myślą żeby przekształcić na gaz na jakieś 



inne biopaliwo, i tez im zależy na tym żeby to jak najszybciej się stało, ale do 25 

roku umowa nas obowiązuje i nic nie zmienimy, musimy dotrwać do końca tej 

umowy, a czy przetarg był ogłoszony, pamięta Pan że był taki wymóg że firma 

która wygra musi wpłacić z góry cały koszt dzierżawy i żadna inna firma nie była 

w stanie rywalizować z firmą CELCIUM,  z góry było wiadomo która firma wygra 

i idąc tym śladem bardzo łatwo można zabezpieczyć interesy jednej firmy, lub 

kilku firm.    

Nam też zależy żeby było jedno paliwo energooszczędne,   jeżeli firma CELCIUM 

wybudowała kotłownię przy ulicy Zdrojowej, to gmina nie partycypowała w 

kosztach tej kotłowni. Dostali milion złotych z Ministerstwa Środowiska i gdyby 

nie mieli takiego wsparcia to nie wiem czy by zdecydowaliby się na taki projekt i 

jego realizację.    

Co do planu miejscowego, o którym Pan tak pięknie mówi, że powinien być 

wykładany i konsultowany z  mieszkańcami miasta, z radnymi  jest tryb 

wykładania planu miejscowego, jeżeli w 2014r był opracowany plan miejscowy 

dla ścisłego centrum miasta, czy Pan konsultował wtedy z radnymi z urbanistami. 

Czy Pan jako Burmistrz przygotowywał plan dla 18 miejscowości w gminie 

Grójec, czy pan zaprosił sołtysów, radnych na spotkanie z urbanistami żeby mieli 

ci ludzie wpływ na to jak będzie się kształtował się plan, to dopiero ja, jak 

zostałem Burmistrzem zaprosiłem wszystkich sołtysów i mieszkańców na Salę 

Konferencyjną odbyliśmy porządną debatę jak ma wyglądać plan dla tych 18 

miejscowości pozyskaliśmy grand, dzięki któremu zakupiliśmy nagłośnienie do 

Sali Konferencyjnej, ale i odbywamy wspomniane konsultacje , dzięki tym 

konsultacjom otrzymaliśmy grand, i będziemy mogli uchwalać dla 18 

miejscowości plan miejscowy i mam nadzieje że rozwieje wiele wątpliwości dla 

Głuchowa .jak i innych terenów, o których wnioskuje pan Ryszard Krzyżanowski 

żeby nie były narażone na jakieś szkodliwe działania inwestorów.    

Pytanie pierwsze kiedy realizacja planu Szkoły Nr 1, cały czas powtarzam, że mi 

chyba najbardziej zależy żeby ten projekt został zrealizowany, po naszej stronie 

są wszystkie działania możliwe, żeby ten projekt została zakończony i żebyśmy 

uzyskali pozwolenie na budowę. Jest do czas do końca października, kiedy 

projektant ma złożyć wszystkie brakujące dokumenty.    W większości są to uwagi 

niezgodności projektu z miejscowym planem zagospodarowania, myślę że jak 

sobie projektant z tym poradzi, on ma też wielką chęć dokończenia tego projektu, 

będzie to nasz wspólny sukces i Rady Miejskiej i wszystkich którzy pracują na 

rzecz tego projektu.    



Pan  Jacek Stolarski – ja będę wnioskował o zatrudnienie tłumacza, bo właśnie 

mówiłem że to jest projekt długofalowy i najlepszy moment jest teraz żeby 

pozyskać środki i przygotować Grójec do tych zmian. Nie 10 lat temu. Jest to 

zadanie które Pan musi zrobić, bo jeżeli Pan to przeoczy to zapłaci za to nasza 

Gmina. Trzeba się zająć odpowiednie środki przeznaczyć, żeby za 5 lat, w 2025 

roku, kotłownia była przygotowana właściwie. Mówiłem tez o fotowoltaice, która 

jest dzisiaj największa dziedziną inwestycyjną w całym kraju, bo prąd jest 

potrzebny do ogrzewania,    

Zatrudnić kogoś kto się na tym zna i zajmie się tym tematem. Jest Pan po to 

zatrudniony jako  

Burmistrz, żeby to robić, i ja o to wnioskuję jako Radny i mieszkaniec Grójca 

.Dziękuję bardzo. Pan Burmistrz – ja nie wiem komu potrzeba tłumacza, ja 

powiedziałem już, że kilka miesięcy rozmawialiśmy z Zarządem CELCIUM i oni 

przygotowują koncepcję przebudowy Grójeckiej kotłowni i będziemy Wysokiej 

Radzie przedkładali, żebyście Państwo się mogli zapoznać i jeżeli uznacie że on 

jest potrzebny i że chcecie dalszą współpracę w tym kierunku, będziemy go 

realizowali. Mamy cały czas rękę na pulsie, rozmawiamy i dbamy o czystość w 

mieście żeby przekształcić kotłownię z paliwa stałego na paliwo płynne 

energooszczędne, ekologiczne.  Pan Radny Moskal – pytanie dotyczące budowy 

Sali gimnastycznej, czy może budować tylko salę gimnastyczną nie 

przebudowywać stary budynek, może zastanowić się nad budową nowej szkoły , 

budowa byłaby dużo tańsza od przebudowy szkoły.    

Na poprzedniej sesji pytałem o ul. Poświętne i dowiedziałem się, że remont ulicy 

jest wstrzymany z powodu nieuregulowanych spraw związanych z kupnem ziemi.    

Jest to ścisłe centrum miasta, może zaproponować ziemie za ziemię, żeby nie 

przeciągać tego procesu.    

Chciałbym się dowiedzieć jakie funkcje będzie pełnił stadion przy ulicy Laskowej 

po przetargu, ku mojemu zaskoczeniu dowiedziałem się że Stadion będzie pełnił 

tylko funkcje boiska szkolnego.( informacja z internetu).    

Czy Polski Związek Lekkiej Atletyki konsultował przebudowę tego Stadionu, czy 

będą się tam mogły odbywać tylko zawody rangi szkolnej?    

Pan Burmistrz – co do ulicy Poświętne to nie do końca się z Panem zgadzam, bp 

tam nie mamy problemów z własnością prywatna tylko był problem ulicy 

samoistnej Księdza Piotra Skargi, która jest we władaniu Gminy i kiedy Powiat 

złożył wniosek o dofinansowaniu z Funduszu    



Dróg Samorządowych, uzyskał odpowiedź, że wniosek nie może być 

zaopiniowany pozytywnie ponieważ nie jest własnością gminy tylko jest 

własnością samoistną Gminy i Gmina musi to uregulować. My już wcześniej 

złożyliśmy do Sądu o uregulowanie tej własności samoistnej własności Gminy. 

COVID wydłużył proces. Chodzi o to, że z Funduszu Dróg Samorządowych 

Powiat nie może dostać dofinansowania, bo Gmina nie jest właścicielem, nie ma 

KW, tylko jest właścicielem samoistnym. Innych problemów nie ma. Chcemy tą 

drogę realizować, pomimo że wcześniejsza umowa była taka, że 80% będzie z 

Funduszu Dróg Samorządowych, a 20% sfinansujemy ze Starostwem po połowie. 

Ale jeśli jest zagrożony ten proces i ten plan inwestycyjny , to nie będę się od 

niego odcinał, i będę chciał zaproponować Wysokiej Radzie w budżecie na 2021 

- 1,5 miliona pomocy rzeczowej dla Starostwa Powiatowego dla Starostwa 

Grójeckiego na tą inwestycję.    

Natomiast jeśli chodzi o GOS Ośrodek Sportu i projekt boiska, pierwszy projekt 

na przebudowę stadionu zawierał bardzo wiele elementów, 2016-kolejny 

projektant miał dokończyć ten projekt, projekt był na sumę 6-7 milionów, okazało 

się że będzie przekraczał grubo ponad 10 milionów. Miało być 6 torów Pierwszy 

etap to było wykonanie boiska z nawierzchnią sztuczną co zostało zrobione. Drugi 

etap wyszła tylko trybuna, p    

Był ogłoszony przetarg, został unieważniony w 18r. odziedziczyliśmy ten projekt 

i miało być 6 torów, jednak kluby zaproponowały żeby było 6. Przez 

Lekkoatletykę projekt strasznie drożeje. Propozycja 6-7 mln. Okazało się że to 

będzie grubo ponad 10 mln jeżeli to będzie 6 torów nie 4 tory. Jest stadion na 

Sportowej są bieżnie i można tam trenować lekkoatletykę.    

W projekcie skazaliśmy priorytety - bieżnia jest certyfikat Polskiej Atletyki 

pozostałe urządzenia do treningów nie do zawodów. Będziemy to rekomendowali 

projektantowi. Ma powstać poza bieżnią budynek techniczny. Będą łazienki na 

parterze, na piętrze sala konferencyjna z tarasem z zadaszeniem. Jesteśmy po 

rozmowie z władzami Mazowsza , że mógłby ten obiekt na piętrze służyć dla 

naszych seniorów na uroczystości, bo my w Gminie mamy wielki deficyt jeśli 

chodzi o lokale dostępne. Będziemy chcieli uporządkować komórki, wyburzyć 

teren przeznaczyć pod parking, teren płyty - lodowisko. W asfalcie zanurzyć 

przewody chłodzące – rozpoczęcie lodowiska będzie trwało 2-3 godziny. 

Dopracowanie spraw na spotkaniu panelowym z projektantem i Ko misjami - 

kosmetycznych    

Był Projekt zakładał tylko dobudowanie Sali Gimnastycznej, stary budynek 

szkoły łączył się łącznikiem z Halą sportową i ten projekt kosztował od 16-19 



milionów złotych, my chcieliśmy nie rujnować starego budynku szkoły, tylko w 

miejsce tego łącznika zaprojektowane zostało 9 sal dydaktycznych. W Sali 

gimnastycznej obecnej urządzić stołówkę –kuchnię bo znajduje się w piwnicach 

Szkoły. Żeby 7-8 klasy wróciły do tego budynku. Taka była prośba rodziców żeby 

dzieci do 8 klasy uczyły się w jednym budynku.    

Pan Przewodniczący – ponowił pytanie w sprawie finansowania pomnika, czy 

środki pochodzą z budżetu gminy, czy to są środki Burmistrza?    

Pan Burmistrz – 5 tys. zł było zarezerwowane w budżecie Gminy na realizację 

tego grobu, w budżecie gminy , ja swoją cegiełkę dokładałem, nie powiem ile 

dokładałem, ale gmina więcej nie poniosła wydatków wg mojej wiedzy, jeśli Pan 

Przewodniczący zwróci się z pismem oficjalnym udzielimy odpowiedzi, część 

spraw wziął na siebie Zakład Kamieniarski pana Święcickiego za co bardzo 

dziękujemy, natomiast środków gminy pierwotnie było zaplanowane 5 tys. zł.                        

z budżetu.    

Pan Przewodniczący – bardzo bym prosił, żeby pan się zapoznał z tą tablicą                           

i żeby to było sfinansowane ze środków Gminy Grójec, a nie ufundowane przez 

Burmistrza bo Pan nie jest fundatorem tego pomnika. Żeby Pan nie wprowadzał 

ludzi w błąd.    

Pan Burmistrz - musi Pan zacząć myśleć pozytywnie, że Burmistrz nie jest 

wrogiem Miasta i Gminy, że  Burmistrz został wybrany przez mieszkańców i kto 

by nie był tym Burmistrzem to znaczy mieszkańcy, to nie znaczy Dariusz 

Gwiazda, to nie znaczy Jacek Stolarski. Burmistrz jest osobą taką która 

reprezentuje miasto, wszystkich mieszkańców.    

Pan Przewodniczący – Panie Burmistrz pan nie rozumie mojego stwierdzenia 

bardzo bym prosił  żeby Pan na tym pomniku umieściła tabliczkę prawdziwą 

„sfinansowane ze środków Gminy Grójec”  ja zdaję sobie sprawę, że Pan 

reprezentuje Gminę na tabliczce jest 2020r. Jeżeli pan Święcicki tez się dołożył 

do tego grobu to bardzo mu dziękujemy i tez powinien być ujęty, że jest 

fundatorem. Jest to wprowadzanie ludzi w błąd. Zrobił Pan to celowo, że Pan 

ufundował ten pomnik.    

Pan Burmistrz - ma Pan rację, celowo to zrobiłem, bo 2014r, odkryłem  że 

widniała tabliczka przy grobie „grób do likwidacji” a Pan jako człowiek 

odpowiedzialny w tym czasie za promocje tej gminy nawet nie zająknął się żeby 

ratować nasze metropolie, nasze zabytki na cmentarzu, i na moje wcześniejsze 



interpelacje żeby ówczesny Burmistrz zainteresował się tym projektem, 

odpowiedzi nie dostałem, jakąś ustną „ a kto to był ten Olszewski?” i 

postanowiłem że dokończę ten projekt i go zrealizuję, i jest napisane nie że ja jako 

Burmistrz, tylko na wniosek Burmistrza i dzięki Burmistrzowi grób powstał i czy 

Panu się to podoba czy nie, to tabliczka zostanie i nikt nie zamierza tego zmienić, 

i nie chwalę się ja jako Dariusz Gwiazda, Burmistrzowi oddaję należny mu 

szacunek za tyle co on dla tego miasta zrobił. A dzisiaj Pan szarga jego imię o 

głupia tabliczkę gdzie napisane jest Burmistrz, że Pan nie może się pod tym 

podpisać i chyba to pana Boli, że w tej kadencji jest inny Burmistrz , a kto by nie 

był tym Burmistrzem i tu trzeba oddać szacunek i wyborcom i mieszkańcom, że 

maja takiego Burmistrza.    

Pan Przewodniczący – dziękuję bardzo Panie Burmistrzu, Pan  nie rozumie co 

się do Pana mówi, bo na pomniku jest napis „pomnik Ufundowany przez 

Burmistrza Gminy i Miasta Grójec” wykonany przez Zakład Kamieniarski 

Święcicy, więc czy ja się zajmowałem promocję czy nie, to ja się tego nie wstydzę 

teraz reprezentuję Radę, więc jeżeli Rada przeznacza środki w budżecie gminy, to 

my też dokładamy cegiełkę, wystarczyło zmienić „sfinansowane ze środków z 

budżetu gminy”.    

Pan Przewodniczący – proszę o zabranie głosu Pana Marcina Grzędowskiego, 

zwrócił się do mnie na piśmie chciałby zabrać głos    

Pan Grzędowski Marcin – pan Burmistrz mówił o oddawaniu czci , szacunku 

panu Olszewskiemu, który był przedwojennym Burmistrzem, żołnierzem AK i 

poległ w Powstaniu Warszawskim. Ja bym chciał żebyśmy taki sam szacunek 

oddawali wszystkim dzięki którym żyjemy w wolnej Polsce. Skierowałem do 

Rady list, opublikowałem w mediach społecznościowych, chciałem zwrócić 

uwagę na to że Pan Bogusław Niziński, żołnierz AK rano na Westerplatte 1 

września wzywał do miłowania symboli narodowych i pamięci o bohaterach. 

Później harcmistrz Artur Lemański Komendant hufca, stwierdził że słowa „ nigdy 

więcej wojny „ będą pustym sloganem jeśli nie wsłuchamy się w opowieści 

świadków historii. Jesteśmy ostatnimi którzy mogą się spotkać z bohaterami. 

Zadbajmy o to żeby to przesłanie ponieść we wspólną dobrą przyszłość.    

W Grójcu obchody Rocznicy Wybuchu Wojny o godz.13.00, zorganizował 

dowódca Garnizonu na Nowym Cmentarzu, a wieczorem z okazji rocznicy 

Wybuchu Wojny, zorganizowano występ  Zespołu Warszawskiego Kombo 

Taneczne z repertuarem - Szlagiery Przedwojennej Warszawy.  



Była to godz.18, a o 18.00 oddziały SS w Gdańsku podpaliły pocztę w której 

bronili się Polacy. Dyrektor Poczty Polskiej wyszedł z białą flaga i został 

rozstrzelany, flagę podniósł Józef Wąsik Naczelnik Poczty i został na niego 

skierowany ogień z miotacza płomieni. Napisałem jakie straty ponieśliśmy w 

wojnie. Polska jest ofiara wojny.    

Wyrażam na posiedzeniu Sesji Rady miejskiej swoje głębokie oburzenie i pytam 

jakie mamy tutaj umiłowanie Symboli Narodowych Polskich i co poniesiemy w 

przyszłość .    

Taki koncert nie powinien mieć miejsca, nie powinno się to zdarzyć.    

Pan Burmistrz - niska frekwencja i pogoda, atmosfera pociągnęły mieszkańców 

do akcentów tanecznych.    

Dyrektor GOK Pani Monika Woźniak – podziękowała za możliwość 

odniesienia się do sytuacji jaka miała miejsce 1 września  na Placu Wolności i 

przeprosiła wszystkich którzy poczuli się urażeni.     

Podkreśliła, że pamięć utrwala się nie tylko na akademiach, ale są jeszcze inne 

środki.    

W pewnym momencie nadzór nad repertuarem wymknął się z pod kontroli , 

zespół zmienił repertuar, był to gest spontaniczny w żaden sposób nie zamierzony.    

Patriotyzm to nie tylko szacunek dla symboli narodowy, to też dbałość o zdrowie 

,zarówno psychiczne jak i fizyczne  podniesienie na duchu. Czasy mamy ciężkie 

związane z COVIDEM.    

Plac Wolności zapełnił się osobami mającymi szacunek do historii, jednak 

świadomymi że żyjemy tu i teraz. Naszym obowiązkiem jest pomoc podnoszenia 

nastrojów społecznych podnoszenia  na duchu, jednak zaznaczam że sytuacja nie 

była zamierzona. Każdy z nas chce cieszyć się życiem póki je ma.    

Nikt z Państwa nie zasygnalizował że występ zespołu będzie niestosowny. 

Natomiast po koncercie takie głosy się pojawiły. Wieczorem w budynku GOK 

odbył się niemy film Stefana Żeromskiego.    

Jeśli mają państwo zastrzeżenia co do działalności mojej lub Ośrodka Kultury, 

proszę o wcześniejszą sugestię.    



Jesteśmy otwarci na wszelkie wskazówki, porady, sugestię. Zachęcam do 

współpracy.  Jako osoba refleksyjna wyciągnęłam wnioski na przyszłość, sytuacja 

nie była zamierzona, i jeszcze raz serdecznie przepraszam, ten się nie myli co nic 

nie robi.    

Podziękowała za wszelka pomoc w przygotowaniach.    

Następnie poinformowała o koncercie charytatywnym w wykonaniu pani Alicji 

Majewskiej dla Państwa Radnych, 8 października o godz. 19.00 w GOK-u.    

Pan Burmistrz – Na rynku stawiali szubienice, w 43 roku na tym miejscu jest 

teraz jabłko, czy ktoś z Radnych powiedział żebyśmy tego nie stawiali, że jest 

usytuowane na miejscu praktycznie świętym.    

Nikt nic nie powiedział, wszyscy się cieszyli, nikt nie powiedział. Tańca by nie 

było gdyby była odpowiednia frekwencja na rynku.    

Pan Przewodniczący – chciałbym podkreślić żeby więcej takie sytuacje nie miały 

miejsca. Mam jeszcze 2 pytania: Czy którakolwiek ze szkół zgłaszała przypadki 

zachorowań na COVID  

19, czy któraś szkoła zgłaszała?    

Kiedy będzie uprzątnięte dzikie wysypisko na Starostokowej?    

Pan Wice Burmistrz - Straż Miejska prowadzi czynności, ustaliła kto podrzucił, 

będą nałożone mandaty. Właściciel będzie obciążony usunięciem i osoby ukarane.    

Pan Burmistrz - Do mnie osobiście nikt się nie zgłaszał , nie mam takich 

informacji. Dotyczących COVID 19.    

Jeszcze jedna sprawa- widzicie państwo pojemniki z PCK – wokół tych 

pojemników jest mnóstwo niepotrzebnych rzeczy.    

Zastanawiamy się czy nie wymówić tej mowy i zlikwidować pojemniki, ponieważ 

mieszkańcy nie wrzucają do pojemników.    

Czy nie powinniśmy podjąć  uchwały i rozwiązać umowę, ponieważ firma nie 

wywiązuj się z tego.    



Informacja o Narodowym Spisie Rolnym – zachęcam do współpracy . Trwa od 

1.09. do 30.11.    

Strategia Rozwoju Gminy Grójec .Nowa strategia na lata 20-30. Zapraszam 

Radnych do wzięcia udziału.    

Pani Monika Kozłowska – sytuacja COVID nie ma potwierdzonych 

przypadków, jest 5 klas objętych nadzorem.    

W Zespole Szkół przy Armii Krajowej odbywa się projekt RAZMUS – jeden                   

z uczniów okazało się że ma wynik dodatni. W związku z tym objęliśmy nadzorem 

kilka klas, ponieważ te osoby maja rodzeństwo w młodszych klasach.    

    

12 Zakończenie Sesji    

Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu Sesji                                        

i zakończył 26 posiedzenie Sesji Rady Miejskiej.    

    

    

    

                                           Przewodniczący    

                                         Rada Miejska w Grójcu    

     

    

Przygotował(a): Jolanta Kępka    
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